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Dzirnavu iela 140, Rīga, LV-1050, tālrunis 67105800, e-pasts: pad@riga.lv 

 

ZIŅOJUMS PAR PUBLISKĀS APSPRIEŠANAS PROCEDŪRU 

KOKU CIRŠANAI 
Rīgā 

 

22.02.2024.  Nr. DA-24-14-zi 

 

  

 

Par publiskās apspriešanas procedūru koku 

ciršanai Hospitāļu ielā 49 

 

 

Informācija par publisko apspriešanu: 

Zemesgabala īpašnieks : SIA “Hospitalu 49” 

Koku ciršanas ierosinātājs  : SIA “Layout17”  

 

Ieceres adrese, kadastra Nr.: Rīga, Hospitāļu ielā 49, kadastra apzīmējums 

0100 025 0030. 

Publiskās apspriešanas norises laiks: 06.02.2024. līdz 19.02.2024. 

 

• Publiskā apspriešana rīkota, pamatojoties uz Rīgas valstspilsētas pašvaldības 

Apstādījumu saglabāšanas komisijas 15.01.2024. sēdes protokols Nr.3, 1.2.2.§.  

 

 

Koku ciršanas mērķis: saistībā ar daudzdzīvokļu ēkas jaunbūves būvniecības ieceri 

Rīgā, Hospitāļu ielā 49 (kadastra apzīmējums 0100 025 0030) 

 

Plānoto cērtamo koku apraksts zemesgabalā ar kadastra apzīmējumu 0100 025 0030 
N. 

p.k. 
Koka suga 

Koka 

diametrs, cm 

Koku 

skaits 

Koka 

dekoratīvā vērtība 

1. Kļava ø39, 51, 38, 30, 12/31/20, 31cm 6 Mazvērtīgas 

 

Publiskās apspriešanas rezultātu apkopojums 

1. Saņemtas aptaujas lapas/iesniegumi/vēstules Skaits kopā 

28 

 1.1.aptaujas lapas 28 

 1.2.iesniegumi - 

2. Iesniegtie viedokļi par koka/-u ciršanas ieceri : 28 

Rīgas valstspilsētas pašvaldības 

Pilsētas attīstības departaments 

pad@riga.lv 
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   Atbalsta - 

 Daļēji atbalsta: 

- Apsveicami, ka beidzot tiks sakopts šis jau  vairāk kā 20 gadus 

pamestais laukums. Bet, lūdzu apsvērt koku nr.5 un nr.6 ciršanas 

nepieciešamību - tie atrodas teritorijā, ko paredzēts noklāt ar cieto 

segumu, acīmredzot mašīnu stāvlaukuma vajadzībām, taču tikpat 

labi var atstāt šos abus kokus un mašīnas novietot tiem blakus. 

1 

 Noraida: 

- Bez viedokļa izklāsta; 

- Koki veido veselīgu atmosfēru šajā rajonā, ainaviskumu, gaisu, 

ticību dzīvei. Vai tiešām vajag stāstīt, kāpēc kokus pilsētā zāģēt 

slikti...  Esmu pret šīs augstās mājas būvēšanu, kas sakropļos 

apkārtējo vidi. Ir pietiekoši brīvas vietas, lai uzbūvētu ko 

harmonisku bez koku likvidācijas. Māja Upes ielā 2a jau ir ar 

iekšējām plaisām, kurus nesenajā siltināšana nesalaboja ne cik, 

tikai pasliktināja stāvokli. Tāpēc visas vibrācijas, kas saistītas ar 

jaunās ēkas būvēšanu būs kritiskas. 

- Koki nodrošina trokšņu izolāciju apkārtējā kvartāla iedzīvotājiem. 

Dzīvojot šajā kvartālā jau tā ir liels trokšņu piesārņojums: liela 

satiksmes intensitāte no Krišjāņa Valdemāra ielas, Duntes ielas un 

Upes ielās, kā arī Hospitāļu ielas, dēļ vēsturiski pievilcīgā bruģa 

seguma. Konkrētajā vietā būtu pieļaujama mazstāvu apbūve, 

saglabājot atsevišķus lielos kokus, kas pilsētvidei piešķir lielāku 

vērtību, nekā jaunbūve. 

- Mājas būvēšana negatīvi ietekmēs visu apkārtējo māju stāvokli, 

kurš jau ir slikts. Koki mums ir ļoti svarīgi, mēs uz viņiem 

skatāmies no logiem visu mūžu, daļu paši stādījām! Pat ja māju 

tomēr būvēs, viņi kaut cik atdalīs mūs no šī monstra. 

- Iecere ir noraidāma, jo apbūve jau tāpat ir ļoti liela šajā rajonā. 

Koku izciršana nav vēlama, jo tas veicina globālo sasilšanu, kā arī 

veicina aizsargājamu putnu sugu iznīcināšanu. 

- Hospitāļu ielas pamatiedzīvotāji ir lolojuši dabu un ir pelnījuši arī 

turpmāk dzīvot pēc iespējas saskarsmē ar to. Mūsdienu arhitektūrā 

un būvniecībā var atrast atbilstošus un piemērotus risinājumus kā 

uzbūvēt māju, nenozāģējot kokus, bet integrējot arhitektūrā. 

- Kvartālā jau tā ir liels trokšņu piesārņojums, jāsaglabā kokus, jo tā 

būtu lielāka vērtība, nekā jaunbūve. Kvartāla vide tiek patstāvīgi 

ekoloģiski degradēta, jo iekšpagalmā jau ir izbūvēta plaša biroja 

ēkas autostāvvieta. Pretī Upes ielai, zemesgabalā 

(k.nr.01000170110), kur pašlaik būvē drošībnieki, jau tika izcirsti 

koki turklāt bez jebkādām aptaujām! Lai cilvēki nesūdzētos, koki 

tika cirsti pa nakti! Pārāk liela apbūves intensitāte samazinās šī 

rajona vērtību un dēļ tā apsveru tur vairs nedzīvot. 

- Kokiem ir ļoti būtiska loma pilsētvides uzlabošanā - tie ne tikai 

uzlabo gaisu, ko elpojam, palīdz savākt lietusūdeni, bet arī 

psiholoģiski nomierina un padara laimīgākus cilvēkus, kas 

nemierīgos pilsētas apstākļos ir ļoti svarīgs faktors! 

- Ar mūsdienu tehniku visus pilsētas  kokus varētu izcirst mēneša 

laikā, bet jāsaprot, ka iestādīts kociņš par lielu skaistu koku izaug 

vismaz divu paaudžu laikā. Tādēļ, nocērtot skaistus spēcīgus 

pieaugušus kokus, cirtēji tos nolaupa mums, mūsu bērniem un 
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mazbērniem,  vietā nedodot neko, vai dodot apšaubāmas kvalitātes 

projektus, kas tehnoloģiski un estētiski būs morāli novecojuši jau 

vienas paaudzes laikā. 

- Pilsēta ir ne tikai vēsturiska ēka, bet arī koki. Tie padara pilsētu par 

mājīgu, skaistu un veselīgu vietu. Diemžēl Rīgā arvien biežāk 

izcērt kokus, un dara to pat bez iedzīvotāju aptaujas. Koki ir daļa 

no vēsturiskās, kultūras un ekoloģiskās vides. 

- Rīgā nepieciešamas saglabāt parkus, mežus, skvērus, nevis 

sistemātiski tos iznīcināt un pārvērst par apbūves vietām. 

- Hospitāļu ielā ir maz zaļās zonas un nav publiski pieejamu bērnu 

laukumu un kur cilvēkiem vienkārši bez steigas atpūsties uz 

soliņiem. Viens laukums ir, bet tas jaunā projekta pagalms. 

Hospitāļu ielā 38a pagalmā, kuru varēja skaisti iekopt, t.sk., soliņus 

un bērniem laukumu, diemžēl ir autostāvvieta, kuras projekts vēl 

joprojām nav saskaņots. 

 

 

 

1 

 

 

 

2 

 

1 

 Cits viedoklis - 

3. Izteiktie viedokļi par koku ciršanas ieceres realizācijas ietekmi 

uz apkārtējo māju vides ainavisko un ekoloģisko vērtību 
28 

 Pozitīvi ietekmēs  - 

 Negatīvi ietekmēs 

- Bez viedokļa izklāsta; 

- Jaunais projekts ir vizuāli skaists, bet līdzīgs Hospitāļu ielas 

šokolādes namam. Tiek pieskaņots atjaunotajai biroja ēkai, bet 

apkārtnē jau ir arī citas būves. 

- Bez kokiem būs negatīva ietekme uz vidi; 

- Tiks izcirsts vēsturiskais parks ar skaistiem kokiem. 

- Izcirst tik daudz koku, lai būvētu projektu, kas iekļauj 

autostāvvietu ir briesmīga ideja. Tas negatīvi ietekmē gaismas un 

vispārējās vides kvalitāti no visām pusēm. 

- Apšaubāmas kvalitātes projekts, kas tehnoloģiski un estētiski būs 

novecojis vienas paaudzes laikā. 

- Atkal visa apkārtne tiks vēl papildus piebāzta ar automašīnām, 

kuras jau tagad nav kur novietot! 

- Daudzstāvu māju pagalmos būtu nepieciešams vairāk koku, nevis 

māju. Cilvēkiem vajag skatu uz kokiem, nevis citu māju logiem (uz 

jauniem kaimiņiem) un dzīvot pārapdzīvotā vidē. Koki aizsargā no 

tiešajiem saules stariem, kā arī mazina globālās sasilšanas ietekmi. 

- Nepārdomāti; 

- Pilsētā jau tāpat trūkst gaisa, piesārņojums ir liels un tas ir viens no 

Rīgas pilsētas vājajiem punktiem. Rīgas pilsētas attīstības plāns 

paredz pasākumus vides aizsardzībai un gaisa kvalitātes 

uzlabošanā. 

- Vide viennozīmīgi degradēsies un zaudēs savu atmosfēru. 

- Ainaviski nav pieļaujams blakus vēsturiskai divstāvu mājai, tās 

pagalmā būvēt daudzstāvu apbūvi. Konkrētā kvartāla vide tiks 

ekoloģiski degradēta, jo iekšpagalmā jau ir izbūvēta plaša biroja 

ēkas autostāvvieta. Pārāk liela apbūves intensitāte samazina šī 

rajona vērtību un šarmu. Nav pieļaujams, ka jaunbūves augstums 

pārsniedz blakus esošo māju augstumu. 
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 Neietekmēs - 

 Cits viedoklis: 1 
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- Iecere ir apsveicama un ietekmēs pozitīvi, tikai lūdzu ņemt vērā, ka 

2 kokus iespējams saglabāt, to novērtēs arī pašas jaunās ēkas 

iedzīvotāji. 

4. Atsauksmes, kas iesniegtas pēc izsludinātās publiskās 

apspriešanas termiņa beigām 
- 

 

 

Rīgas valstspilsētas pašvaldības Pilsētas 

attīstības departamenta Pilsētvides dizaina 

un inženierbūvju pārvaldes Koku 

novērtēšanas nodaļas vadītājs  V.Freimanis 

 
Veide 67105819 

  

  
 


